
door Esther Berendsen

Hoewel het bestuur vooral vooruit

wil kijken, wordt in de oprichtings-

vergadering op maandagavond wel

degelijk teruggeblikt op het afgelo-

pen jaar. Dat was een allesbehalve

gemakkelijk jaar. Ook op de con-

coursvelden, blijkt uit de uiteenzet-

ting van Tel. “Er was veel kritiek op

de wijze van jureren. Er waren inte-

griteitskwesties en halflege rubrie-

ken omdat men niet wenste te rijden

bij de opgestelde jury. Ook hebben

we ontoelaatbaar gedrag van rijders

gezien.” Jurering en handhaving zijn

dus niet voor niets de twee onder-

werpen die bovenaan de to do-lijst

van het VERT-bestuur staan. 

Jureren kun je niet leren
De VERT is, volgens de nieuwe af-

spraken, zelf verantwoordelijk voor

het aantrekken en opleiden van

nieuwe juryleden. De KNHS zal de

juryleden aangespannen sport aange-

ven dat hun licentie per 31 december

zal beëindigen. “Dat geldt ook voor

de juryleden die op dit moment in

opleiding zijn. Het kan zijn dat een

deel van die ‘oude’ juryleden straks

door ons benaderd wordt om weer

aan de slag te gaan. Maar het liefst

beginnen we met een schone lei.” De

juryleden die het bestuur op het oog

heeft zijn rijders en oud-rijders, men-

sen uit de praktijk. Bij voorkeur zor-

gen ze voor verjonging, maar kwali-

teit is het belangrijkste. Ze worden

wel geschoold op het gebied van re-

glementen en handhaving, maar kun-

nen wat Tel betreft aan de slag zon-

der stage te lopen. “Jureren kun je

niet leren. Je ziet het, of niet. Er zijn

mensen die al jaren langs de baan en

het nooit onder de knie krijgen. Maar

we hebben heel veel kennis in ons

midden, dus het zal geen probleem

zijn om de juiste mensen te vinden.

Wat er wel bij hoort, is een persoon-

lijkheidsbeoordeling. We willen wel

mensen die stevig in hun schoenen

staan en beslissingen kunnen en dur-

ven nemen.”

Preventieve werking
Handhaving is namelijk een belang-

rijk onderdeel van het takenpakket

van het nieuwe jurycorps. “Er is in

het verleden veel te weinig gehand-

haafd”, aldus Tel. Uitgangspunt bij

handhaving is ‘directe correctie’.

Een systeem met gele en rode kaar-

ten moet daarvoor zorgen. “Het

tuchtrecht van de KNHS blijft onver-

kort van toepassing. Het systeem met

kaarten is nieuw voor de paarden-

sport. We moeten het nog uitwerken,

maar het zal lijken op het systeem

van het voetbal. Ik hoop dat er geen

één kaart uitgedeeld hoeft te worden

volgend jaar. We weten allemaal

dondersgoed hoe we ons moeten ge-

dragen en ik hoop dat hier een pre-

ventieve werking vanuit gaat.” Het

levert in ieder geval alvast de nodige

vragen op vanuit de zaal.

Dat geldt niet voor het onderwerp dat

het hele ‘gedoe’ op gang heeft ge-

bracht: hulpmiddelen. De besluiten

daarover worden zonder commen-

taar aangehoord. Besloten is dat de

oordoppen wegblijven. “De oordop-

pen die de stand van de oren beïn-

vloeden komen niet meer terug”,

licht Tel toe. “Voor dat verbod is best

wat te zeggen, dus dat houden we zo.

Maar geluidsdempende materialen,

zoals watten in de oren, zijn wel toe-

gestaan.” De argumentatie is tweele-

dig: het is niet schadelijk voor het

paard – misschien juist prettiger – en

een verbod handhaven is niet te

doen. “Mutsjes zijn wel toegestaan

en we kunnen er wel hypocriet over

doen, maar iedereen drukt er van

alles in. Het is praktisch niet te doen

om de oornetjes van ieder paard te

verwijderen om dat te controleren.”

Opzet blijft
Dan hét hulpmiddel dat de crisis tus-

sen de VTN en de KNHS veroor-

zaakte: de opzet. Deze blijft. “Het

verbod op de opzet per 2021 is van

tafel”, deelt Tel mee. “Daarbij wel

een kanttekening: de opzet mag uit-

sluitend als begrenzing gebruikt wor-

den. Ieder ander gebruik – een paard

dat strak in de opzet hangt – leidt tot

diskwalificatie. Daar is tot op heden

nooit op gehandhaafd en dat heeft

het probleem deels veroorzaakt. Met

de opzet op zichzelf is niks mis. Die

wordt wereldwijd gebruikt en maakt

onderdeel uit van het harnachement.

Wij willen het dan ook niet meer op-

nemen als hulpmiddel in het discipli-

nereglement, maar als onderdeel van

het harnachement.”

Voldoende waarborgen
Over dat laatste is algemeen direc-

teur van de KNHS Theo Fledderus,

ook aanwezig op de vergadering in

Zwolle, het nog niet helemaal eens.

“De opzetteugel blijft een hulpmid-

del waarbij toegezien moet worden

op het gebruik. Hij mag uitsluitend

gebruikt worden als begrenzing.”

Maar in grote lijnen is Fledderus po-

sitief over hetgeen gepresenteerd is.

“Ik zie hier een heel gemotiveerde en

betrokken club en voldoende waar-

borgen om de toekomst van de aan-

gespannen sport met vertrouwen te-

gemoet te zien. Ik ben blij dat de aan-

gespannen sport op deze manier

aangesloten blijft bij de KNHS én ik

ben blij met de manier waarop ze aan

de slag gaan met welzijn, toezicht en

handhaving. Wat heb je aan spelre-

gels zonder dat erop gecontroleerd

wordt? Het systeem met gele en rode

kaarten is voor ons ook nieuw; we

zullen samen uit moeten vinden hoe

dat werkt, maar ik vind het heel po-

sitief dat ze daarmee willen gaan ex-

perimenteren. We doen dit in ver-

trouwen.”

Tel: ‘Hopelijk wordt er geen enkele gele kaart uitgedeeld’
VTN wordt VERT, krijgt meer bevoegdheden en gaat strenger handhaven

Kittel in FEI 
Dressuurcomité
LAUSANNE – Dressuurruiter Patrik Kittel
maakt voor een periode van vier jaar
deel uit van het FEI Dressuurcomité.
Vorig jaar stond de ruiter al op de no-
minatielijst, maar toen viel de keuze
op Beatriz Ferrer-Salat. De Zweedse
ruiter is blij dat hij nu wel is gekozen.
“Ik wil een bijdrage leveren door de
sport nog populairder en interessanter
te maken.” 
De FEI is van mening dat Kittel daar al
goed mee bezig is. In een persbericht
brengt de FEI naar voren dat Kittel niet
alleen vier paarden in de FEI Wereld-
ranglijst heeft, maar de dressuursport
al verder heeft ontwikkeld als organi-
sator van de Saab Top 10 Dressage in
Stockholm. “Hier deel van uitmaken is
een directe link tussen de sport en de
FEI”, vertelt Kittel.

Becker niet blij met
vertrek Million Dollar 
STUTTGART – Vorige week werd be-
kend dat de Holsteiner Verbands-
hengst Million Dollar (Plot Blue x Vigo
d’Arsouilles) met het oog op de sport
zijn intrek neemt in de stallen van Jos
Lansink en dat Frank Schuttert zijn
nieuwe ruiter is. De Duitse bonds-
coach Otto Becker liet afgelopen
weekend in Stuttgart weten daar zeer
verbaasd over te zijn. De beslissing
om de hengst te verhuizen voor zijn
sportcarrière is genomen zonder over-
leg met Becker, terwijl de Duitse
bondscoach zich in het verleden altijd
sterk heeft gemaakt om de beste
Duitse paarden bij de beste Duitse rui-
ters onder te brengen. “Dit is echt een
heel goede jonge hengst en we had-
den hem heel goed kunnen gebrui-
ken hier in Duitsland”, liet Becker
weten. “Dat hij nu naar het buitenland
gaat is echt teleurstellend.”

Jeroen Houterman in
FEI Driving Comité
MOSKOU – Internationaal Level 4 par-
coursbouwer en Level 4 Technical De-
legate Jeroen Houterman is gekozen
in de FEI Driving Committee. Houter-
man vervangt Anne Marie Turbé, die
sinds 2015 deel uitmaakte van deze
technische commissie mennen bij de
FEI. Dit werd bekend gemaakt op de
FEI vergadering in het Russische Mos-
kou.
Houterman beschikt over een schat
aan ervaring in de mensport. Naast
zijn vele aanstellingen als parcours-
bouwer en TD op twee,- drie-en vier-
sterren wedstrijden en Wereldkampi-
oenschappen, maakt hij onder meer
al jarenlang deel uit van de organisa-
tie van de internationale menwed-
strijd in Kronenberg en is hij één van
de initiatiefnemers van de internatio-
nale menwedstrijd in Exloo (voorheen
Ermelo).

Binnenkort op 
ClipMyHorse...
• 20 -24 nov.: Jumping de Achter-

hoek, Vragender
• 25 nov.: Hengstencompetitie

springen, Vragender

»Vervolg van voorpagina

ZWOLLE – De vereniging krijgt een nieuwe naam en nieuwe

statuten. Verder verandert er niks, volgens bestuursvoorzitter

Lammert Tel. “We houden dezelfde website, hetzelfde bank-

rekeningnummer en hetzelfde logo.” De nieuwe vereniging

wordt opgericht op advies van de notaris – ‘veel makkelijker

dan de statuten wijzigen’– en vanwege het imago. “Wie VTN

googelt, krijgt negatieve recensies.”
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Tijdelijke bestuur VERT
Lammert Tel Voorzitter
Henriëtte Hoorn-Spijkerman Secretaris/bestuurslid
Lies van Tartwijk Penningmeester
Harry van Middelaar Bestuurslid
Leendert Veerman Bestuurslid
Michael Kooyman Bestuurslid
Henk Scherphof  Bestuurslid   

Jurering
De uitgangspunten voor de jurering zijn door de VERT als volgt geformuleerd. 
- Via Commissie Aangespannen Sport is de VERT voor eigen rekening zelf ver-

antwoordelijk voor werving, selectie, sporttechnische opleiding, indeling en door-
stroming van juryleden. Doel: verbetering niveau en verjonging juryteam. 

- KNHS zal  licentie huidige juryleden per 31 december beëindigen incl. deelne-
mers lopende jurystage. 

- Selectie nieuwe juryleden per 1 januari 2020.
- Nieuwe juryleden moeten voldoen aan licentiereglement.
- Profielschets nieuwe juryleden: o.a. staat van dienst, persoonlijkheidstoets.
- Per discipline jurylijst: verschillende disciplines zijn rasspecifiek en cultuurhisto-

risch erfgoed, vereist specifieke kennis.

Lammert Tel is de (tijdelijke) voorzitter van de nieuw op te richten Vereniging
Tuigpaardrijders en Eigenaren. FOTO’S PAARDENKRANT/MELANIE BREVINK-VAN DIJK

De afschaffing van de opzet – die op de foto loshangt – is van de baan. “Wij
willen de opzet niet meer opnemen als hulpmiddel in het disciplinereglement,
maar als onderdeel van het harnachement”, aldus Lammert Tel. 


